
آژانس  برجامی  دوربین های  گفت:  اتمی  انرژی  سازمان  رئیس 
در  و  پلمب شده  و  نهاد جمع   این  توسط  اتمی  انرژی  بین المللی 
برجام  به  مقابل  طرف های  اگر  و  می شود  نگهداری  تأسیسات 

بازگردند دوباره همان کار را انجام می دهند.
محمد اسلامی معاون رئیس جمهور و رئیس سازمان انرژی اتمی 
در حاشیه بازدید از نمایشگاه هم افزایی مدیریت ایران ۱۴۰۱ درباره 
اظهار  کشور  هسته ای  فعالیت های صنعت  حوزه  در  اخبار  آخرین 
داشت: بسیار مهم است تا همه مردم و مسؤولان کشور، حافظه 
تاریخی خود را به هنگام کنند؛ ۲۰ سال است که این کشورها به 
جمهوری اسلامی ایران اتهام می زنند، هر روز یک جای جدید را 
آدرس داده اند. بررسی های تاریخی نشان می دهد به صورت مرتب 
پرونده ما را به شورای امنیت سازمان ملل ارجاع داده و علیه ما 

قطعنامه وضع کرده و علیه ما تحریم اعمال کرده اند.
اسلامی اضافه کرد: در طول این ۲۰ سال؛ همه دولت های گذشته 
در  برجام  سند  به  تبدیل  مذاکرات  این  و حاصل  کرده اند  مذاکره 
چارچوب خاص خود شده است، اکنون این کشورها دوباره اتهامات 
قبلی را در قالب اسناد جعلی و مکان ها و مدارک ادعایی بر روی 
میز گذاشته اند. اساس پذیرش جمهوری اسلامی ایران در برجام، 
این بوده است که رفع اتهامات صورت گیرد و اعتمادسازی شود 
اورانیوم  غنی سازی  فعالیت های  که  پذیرفته  اسلامی  و جمهوری 
تا  را کاهش دهد  و سرعت حرکت خود  کند، ظرفیت  را محدود 

اعتمادسازی اتفاق بیفتد، اما طرف مقابل پایبند نبوده است.
جمهوری  و  شده  تشدید  نظارت ها  هنگامی که  کرد:  تصریح  وی 
کشور  علیه  اتهامات  رفع  برای  پذیرفته،  را  موارد  ایران  اسلامی 

بوده است.
رئیس سازمان انرژی اتمی درباره نصب دوربین های برجامی نیز 
توضیح داد: دوربین های برجامی با هدف رفع اتهامات نصب شد 

و اگر قرار بود اتهامات پابرجا بماند، دلیلی نداشت تا دوربین های 
برجامی وجود داشته باشد. بنابراین این دوربین ها به دست آژانس 
بین المللی انرژی اتمی جمع و پلمب شده و در تأسیسات نگهداری 
می شود.وی عنوان کرد: متأسفانه شاهد به  اصطلاح نوعی»لفاظی« 
جمهوری  گفت  باید  که  حالی   در  هستیم  مقابل  طرف  سوی  از 
اسلامی ایران هیچ گاه پنهان کاری نداشته است و هیچ زمانی در 
با آژانس  از چارچوب و بدون هماهنگی  زمینه غنی سازی خارج 
اقدام نکرده ایم و ایجاد ظرفیت آب سنگین و همه زیرساخت های 
صنایع اتمی ایران با هماهنگی آژانس و تحت نظارت آن ها بوده 
و اکنون نیز این نظارت وجود دارد و کسی تصور اشتباه نکند؛ زیرا 
آژانس هم اکنون در سازمان انرژی اتمی و همه تأسیسات، مطابق 
ضوابط پادمان، مستقر بوده و در حال انجام نظارت های خود است.

فراپادمانی  دوربین های  گفت:  ایران  اتمی  انرژی  سازمان  رئیس 
که به اصطلاح برجامی نامیده می شود در اصل به توافقنامه برجام 
بازگشتند،  توافقنامه  این  به  مقابل  طرف های  اگر  و  است  مرتبط 
همان طور که در برجام با شرح و بسط  PMD را بستند، دوباره 
اطمینان  که  زمانی  نیز  ما  بدانند  حتم  دهند،  انجام  را  کار  همان 
حاصل کنیم که شیطنتی قرار نیست انجام شود، نسبت به اتخاذ 

تصمیم مناسب  اقدام خواهیم کرد.
زمان  هر  کرد:  عنوان  گفت وگو  این  از  دیگری  بخش  در  وی 
توانستیم مردم را در جایگاه خود و به  موقع در امور مشارکت دهیم 
و سهیم کنیم، موفق بوده ایم، نمونه های این مسئله را می توان در 

زمان انقلاب و همچنین دوران دفاع مقدس جستجو کرد.
گفت:  بار  نخستین  برای  نمایشگاهی  چنین  برگزاری  درباره  وی 
کشور باید توسعه یابد و مردم محور باشند، راه حل آن سازماندهی 
چنین همکاری ها و هم افزایی هایی است و این موارد باید تقویت 
شود و در اصل فکر درست محسوب می شود. البته در این مسیر 

از  به دولت معطوف ساخت؛ یکی  را فقط  نباید تحقق خواسته ها 
از موارد؛ مطالبه گری  این است که در بسیاری  معضلات کشور 
از دولت به وجود می آید در حالی  که دولت دارای توان و بودجه 
نتیجه  در  دهد؛  پاسخ  موارد  تمام  به  نمی تواند  و  است  محدودی 
ناامیدی  احساس  اجرانشده،  آن ها  طرح های  اینکه  از  عده ای 
ایده هم افزایی حرکت شود  با  که  زمانی  اما  افزود:  می کنند. وی 
بزنند،  راه حل  خلق  به  دست  و  کرده  احصا  را  مسائل  مردم  و 
شاهد تغییرات مثبت خواهیم بود و حتم بدانید مردم با استفاده از 
راه حل های خلاقانه، مسائل را پیش می برند زیرا رفع مشکلات و 

... الزاماً به تصمیمات یک مدیر دولتی منتهی نخواهد شد.
یک  در  موارد  این  کرد:  خاطرنشان  اتمی  انرژی  سازمان  رئیس 
پتانسیل  دارای  جامعه  که  داشت  توجه  باید  و  رخ می دهد  جامعه 
بی انتهاست و در این میان جامعه ایرانی هم به لحاظ فرهنگ و 

هم به سبب اراده و ایمان، قدرتمند محسوب می شود.
در  تفکری  چنین  خالی  جای  شاهد  امروز  داشت:  اظهار  اسلامی 
جامعه هستیم؛ درحالی که تقویت هم افزایی می تواند نقش مؤثری 

در جامعه داشته باشد.
این  احیای  مؤسسان  به  گفت:  ایران  اتمی  انرژی  سازمان  رئیس 
این  برگزاری  سایه  در  امیدوارم  و  می کنم  عرض  تبریک  تفکر، 
و  گروه ها  همه  میان  در  مضاعف  انگیزه  ایجاد  شاهد  رویداد، 
تشکل های فعال در این عرصه بوده و همچنین شاهد نقش آفرینی 
از  بیش  مسیر  این  در  بتوانیم  تا  باشیم  زمینه  این  در  آن ها  بهتر 

گذشته ، ظرفیت ها را گسترش دهیم.
این عرصه گسترش  در  ما  میزان ظرفیت  تأکید کرد: هرچه  وی 
یابد به همان میزان شاهد تأثیرگذاری بیشتر و افزون شدن میزان 
مقاومت خواهیم بود و در پرتو این شرایط می توان اثرگذاری برای 

عبور از چالش ها را به سهولت محقق کنیم.

نماینده مردم بافت در مجلس با انتقاد از اینکه آموزش و پرورش هیچ 
وقت اولویت نخست کشور نبوده است بر ضرورت اجرای رتبه بندی 

معلمان و پیگیری روند درمان فرهنگیان تاکید کرد.
استان  نمایندگان  مجمع  تخصصی  نشست  در  محمدی  صمدالله 
کرمان با وزیر آموزش و پرورش با بیان اینکه آموزش و پرورش باید 
دغدغه اصلی همه مسئولان و اولویت اول کشور باشد، گفت: گفت: 
اول کشور  اولویت  تاکنون  وقت  پرورش هیچ  و  آموزش  متاسفانه 
نبوده است و باید توسط وزارت آموزش و پرورش به ویژه وزیر این 

مهم با جدیت دنبال شود. وی از معلم به عنوان پرچمدار اصلی نظام 
تعلیم و تربیت یاد کرد و با تاکید بر حفظ عزت و کرامت فرهنگیان در 
جامعه، افزود: با توجه نقش معلم در توسعه و پیشرفت کشور اگر به 
وضعیت معیشت فرهنگیان توجه نشود هیچ اتفاقی در زمینه پیشرفت 
کشور و ارتقای کیفیت فعالیت های آموزشی و پرورشی نخواهد افتاد.

نماینده مردم شهرستان های بافت، رابر و ارزوئیه در مجلس شورای 
اسلامی بر اجرای قانون رتبه بندی معلمان و پیگیری روند درمان 
پرداخت مطالبات درمانی  نیاز است  تاکید کرد و گفت:  فرهنگیان 

فرهنگی توسط بیمه آتیه سازان پیگیری شود.
محمدی با اشاره به کمبود شدید نیروی خدماتی در مدارس استان 
در  خدماتی  نیروی  کارگیری  به  و  استخدام  طلبد  می  شد:  یادآور 

آموزش و پرورش مورد توجه قرار گیرد.
محمدی از اردوگاه های دانش آموزی به عنوان مکان هایی اثربخش 
و موثر در فعالیت های تربیتی نام برد و خواستار اختصاص بودجه 
های  اردوگاه  بهسازی  و  نگهداری  تجهیز،  بروزرسانی،  برای  ویژه 

دانش آموزی شد.

پناهیان با اشاره به دلیل مشکلات اقتصادی در دولت های گذشته 
برخی مسئولین  رانت خواری  و  اقتصادی  مافیای  باند های  گفت: 

باعث بروز مشکلات امروز کشور شده است.
در  که  خانم هایی  از  برخی  شاید  گفت:  پناهیان  الاسلام  حجت 
امور دینی  به  باشند که  افرادی  ندارند،  دانشگاه ها پوشش کاملی 
معتقد هستند و قصد ندارند بی دینی کنند، ولی سبک زندگی غیر 

مسئولانه باعث این پوشش شده است.
دفتر تحکیم  اتحادیه  در نشست  پناهیان  علیرضا  الاسلام  حجت 
وحدت با تاکید بر کار تشکیلاتی در عرصه اقتصاد گفت: در عرصه 
تعاونی های  ایجاد  با  کار  این  و  دهید  انجام  جمعی  کار  اقتصاد 

مردمی قابل انجام است.

بالا  از  پایین عنوان کرد:  به  بالا  از  افراد  انتخاب  با نهی  پناهیان 
بالا  به  پایین  از  روش  این  و  است  اشتباه  بستن  لیست  پایین  به 
انتخاب شدن که در اتحادیه دفتر تحکیم هست کم نظیر است و 
ما این روش را قبول داریم و این روش برتر از روش های از بالا 
به پایین است. این استاد حوزه و دانشگاه با اشاره به مسئله حجاب 
دانشگاه ها  در  که  خانم هایی  از  بعضی  شاید  گفت:  دانشگاه ها  در 
پوشش کاملی ندارند، افرادی باشند که به امور دینی معتقد هستند 
مسئولانه  غیر  زندگی  سبک  ولی  کنند،  دینی  بی  ندارند  قصد  و 

باعث این پوشش شده است.
وی در ادامه افزود: حجاب صرفا مسئله دینی نیست بلکه مسئله 

اجتماعی بوده و قانون نیز بر پایه مسائل اجتماعی است.

در  تعاونی های مردمی  ایجاد  به  اشاره  با  پناهیان  حجت الاسلام 
کشور افزود: فرهنگ تعاونی در کشور ما هنوز راه نیفتاده، ولی باید 

به کمک تشکل های دانشجویی آن را انجام دهیم.
وی در ادامه افزود: تصدی گری دولت اگر به نفع تعاونی ها و کار 
پیدا  افزایش  نیز  مردمی  دولت  قدرت  کند،  پیدا  کاهش  مردمی 
باز  را  خواری  رانت  جای  باشد  دولتی تر  چه  هر  اقتصاد  می کند. 
می کند و باعث امضا های طلایی می شود که همین باعث ایجاد 

رانت خواری می شود.
پناهیان با اشاره به دلیل مشکلات اقتصادی در دولت های گذشته 
برخی مسئولین  رانت خواری  و  اقتصادی  مافیای  باند های  گفت: 

باعث بروز مشکلات امروز کشور شده است.

2#
رسانه بين الملل

وزیر اطلاعات : 
یک تیم اسرائیلی 

را قبل از بمب گذاری دستگیر کردیم
خطیب حرکت ها و اقداماتی که رژیم صهیونیستی در راستای 
مورد  را  می کند  دنبال  کشور  در  خرابکاری  و  ناامنی  ایجاد 
اشاره قرار داد و تصریح کرد: سربازان گمنام امام زمان )عج( 
موفق شدند یکی از تیم های عملیاتی رژیم صهیونیستی را، بر 
خلاف اعلام یکی از رسانه های داخلی، قبل از اینکه موفق به 

بمب گذاری شوند دستگیر و توطئه آن ها را خنثی کند.
و  هماهنگی  و  افزایی  هم  با  کرد:  تصریح  اطلاعات  وزیر 
همکاری مناسب و همه جانبه که بین دستگاه های نظامی، 
انتظامی، قضائی و اطلاعاتی به وجود آمده است، شاهد اقتدار 

امنیتی مطلوبی در کشور هستیم.
وزیر  خطیب،  سیداسماعیل  المسلمین  و  حجت الاسلام 
گردهمایی  پنجمین  و  بیست  در  سخنانی  طی  اطلاعات 
سراسری ائمه جمعه کشور اظهارکرد: دولت مردمی و انقلابی 
رئیسی تصمیم جدی دارد که فرامین، بیانات و رهنمود های 
رهبر فرزانه و حکیم انقلاب اسلامی را عملیاتی کند که این 
امر با یاری امامان جمعه و جماعات و صبر و استقامت مردم 

امکان پذیر است.
وزیر اطلاعات گفت: علی رغم سرمایه گذاری دشمن و کارزار 
امنیتی  شرایط  کشور،  امنیت  علیه  همه جانبه  جنگ های 
کشور مطلوب است و در این دولت مردمی و انقلابی با هم 
افزایی و هماهنگی و همکاری مناسب و همه جانبه که بین 
انتظامی، قضائی و اطلاعاتی به وجود  دستگاه های نظامی، 

آمده است، شاهد اقتدار امنیتی مطلوبی در کشور هستیم.
خطیب همچنین حرکت ها و اقداماتی که رژیم صهیونیستی 
در راستای ایجاد ناامنی و خرابکاری در کشور دنبال می کند را 
مورد اشاره قرار داد و تصریح کرد: سربازان گمنام امام زمان 
)عج( موفق شدند یکی از تیم های عملیاتی رژیم صهیونیستی 
را، بر خلاف اعلام یکی از رسانه های داخلی، قبل از اینکه 
موفق به بمب گذاری شوند دستگیر و توطئه آن ها را خنثی 
کند.وزیر اطلاعات با اشاره به اقدامات اطلاعاتی جمهوری 
هر  گفت:  کشور  ملی  امنیت  تامین  برای  ایران  اسلامی 
کشوری که لانه ای علیه امنیت کشور ما داشته باشد، بداند 
رژیم  اکنون  افزود  بود.وی  نخواهد  امان  در  ما  اقدام  از  که 
از  این  را تجربه می کند و  صهیونیستی هر روز یک حادثه 
توفیقات جبهه مقاومت و برکاتی است که از مکتب سردار 

شهید حاج قاسم سلیمانی به جای مانده است.
و ستودنی  بزرگ  قدم های  دولت  اظهارکرد:  اطلاعات  وزیر 
انشاالله  را برای ساماندهی معیشت مردم برداشته است که 

شرایط اقتصادی کشور به سمت مطلوبی پیش خواهد رفت.

رییس انجمن شرکت های هواپیمایی :
بلیت هواپیما وارد بازار سیاه شده است

ایرلاین ها هزینه های نشست و برخاست هواپیما را بر مبنای 
دلار و معادل ریالی آن می پردازند. حتی هزینه پارکینگ برای 

هواپیماها ارزی است.
رییس انجمن شرکت های هواپیمایی اظهار داشت: به دلیل 
افزایش هواپیماهای زمین گیر دوره انتظار برای بلیت هواپیما 

بالا رفته است.
مشکلات  به  اشاره  با  خبری  نشست  در  موسوی  عبدالرضا 
صنعت هوانوردی اظهار داشت: امروز به اشتباه انجمن ها و 
نهادهای دیگری از جمله انجمن دفاتر خدمات مسافرتی خود 
این  از  غلط  و  اشتباه  آمار  و  می دانند  صنعت  این  مرجع  را 

صنعت اعلام می کنند.
وی ادامه داد: می پذیریم که مشکلاتی در این صنعت وجود 
دارد اما تمام ایرلاین ها به دنبال ارایه خدمات با کیفیت هستند 

و نه ثروت اندوزی.
تعداد  به  اشاره  با  هواپیمایی  شرکت های  انجمن  رییس 
هواپیما در ناوگان هوایی کشورمان گفت: در حال حاضر ٣٣٣ 
هواپیمای مسافری وجود دارد که تنها نیمی از آن فعال است 
و این وضعیت ریشه در مشکلات اقتصادی دارد و به طور 
قطع ایمنی از این شرایط تاثیر می پذیرد. از این رو باید به 

دنبال راه حلی باشیم که هواپیماها را به ناوگان برگردانیم.
سیاه  بازار  وارد  هواپیما  بلیت  براینکه  تاکید  با  موسوی 
شده است، گفت: به دلیل افزایش هواپیماهای زمین گیر دوره 

انتظار برای بلیت هواپیما بالا رفته است.
موسوی افزود : این در حالی است که ۶۰ درصد هزینه های 
داخل  موکت  و  صندلی  روکش  حتی  و  است  ارزی  بلیت 
و  قطعات  تامین  های  هزینه  تمام  و  است  وارداتی  هواپیما 
تعمیرات و نگهداری ارزی و حتی هزینه بیمه پروازی های 

داخلی و خارجی ارزی است.
وی با بیان اینکه دستگاه های دولتی هزینه خدمات خود را 
هم از ایرلاین ها با نرخ دلاری و معادل ریالی آن را دریافت 
هواپیما  برخاست  و  نشست  هزینه های  ایرلاین ها  می کنند. 
را بر مبنای دلار و معادل ریالی آن می پردازند. حتی هزینه 

پارکینگ برای هواپیماها ارزی است.
وی تاکید کرد: در ۱۰ سال گذشته هزینه خدمات فرودگاهی 
برای ایرلاین ها ٧۰ برابر افزایش پیدا کرده است و در حال 
حاضر ۱۱ درصد هزینه بلیت ها متعلق به انواع عوارضی است 

و سهم سود ایرلاین ها از بلیت منفی شده است.

سخنگوی کمیسیون امور شوراهای مجلس : 
شرایط انتخاب شهرداران تغییر می کند

سخنگوی کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها از تصویب 
کلیات طرح انتخاب شهرداران در جلسه  این کمیسیون خبر 

داد.
علی حدادی ضمن تشریح جلسه کمیسیون امور داخلی کشور 
و شوراها، بیان کرد: در جلسه کمیسیون  کلیات طرح انتخاب 
شهرداران مورد بحث و بررسی قرار گرفت و در نهایت به 
تصویب کمیسیون رسید. بر اساس این طرح قبل از ثبت نام 
شوراها، داوطلبان شهرداری باید ثبت نام کنند تا استعلامات 
لازم انجام شود. در ادامه شوراها به ترتیب سه گزینه برای 
انتخاب  روند  ترتیب  بدین  و  می کنند  معرفی  شهرداری 

شهرداران شفاف خواهد شد.
به  این که  این طرح مردم ضمن  بر اساس  اظهار کرد:  وی 
انتخاب  هم  را  شهرداران  واسطه  با  می دهند،  رای  شوراها 
می کنند که این مهم موجب رفع برخی نگرانی ها و مسائل 
خواهد شد. با این حرکت مشارکت مردم در انتخاب شهرداران 
رقم می خورد. در جلسات آینده جزییات این طرح مورد بررسی 

قرار خواهد گرفت.

یك مقام نظامي پكن :
ارتش چین در سفر نانسي پلوسي

به تایوان بیكار نخواهد نشست
»تان کفی« سخنگوی وزارت دفاع چین در واکنش به سفر 
نمایندگان آمریکا به  نانسی پلوسی رئیس مجلس  احتمالی 
تایوان اعلام کرد که درصورت انجام شدن این سفر، ارتش 

چین بیکار نخواهد نشست.
به گزارش روزنامه گلوبال تایمز چین، این مقام نظامی چین 
تایوان  به  پلوسی  نانسی  سفر  بر  آمریکا  چنانچه  کرد  اکید 
پافشاری کند، ارتش چین بیکار نخواهد نشت و اقداماتی قوی 
برای خنثی کردن هر گونه مداخله گری خارجی و تلاش 

های جدایی طلبانه انجام خواهد داد.
تبعات  درباره  نیز  چین  خارجه  وزارت  مقامات  این  از  پیش 
خطرناک سفر احتمالی رئیس مجلس نمایندگان آمریکا به 
ارشد  مقام  امروز یک  اما سخنان  بودند  داده  تایوان هشدار 
نظامی چین، پیامی متفاوت از پیام های روزهای اخیر مقامات 
سیاسی و دیپلماتیک بوده و ماهیت نظامی این پیام، نشانگر 
جدیت چین نسبت به واکنش های قوی درقبال هرگونه اقدام 

تحریک آمیز از سوی آمریکا است.
پایگاه خبری »واشنگتن پست« نیز در گزارشی نوشت ارتش 
آمریکا در حال بررسی »حرکت ناوهای هواپیمابر یا ارسال 
در  هوایی«  نزدیک  پشتیبانی  برای  جنگنده  هواپیماهای 
جریان سفر احتمالی ماه اوت »نانسی پلوسی« رئیس مجلس 

نمایندگان این کشور به تایوان است.
 این رسانه آمریکایی می نویسد اقدام اخیر ارتش آمریکا پس 
دولت  به  تندی  هشدارهای  چین  که  گرفت  صورت  آن  از 

آمریکا درباره سفر پلوسی به تایوان ارسال کرد.
چین هشدارهای تندی به دولت آمریکا درباره سفر احتمالی 
ماه اوت نانسی پلوسی رئیس مجلس نمایندگان این کشور به 

تایوان ارسال کرده است.
قابل توجهی  به طور  هشدارها  این  که  گفته اند  آگاه  مقام   ۶
سیاست  در خصوص  آمریکا  به  چین  پیشین  اخطارهای  از 

واشنگتن در باره تایوان، شدیدتر بوده است.
فایننشال تایمز به نقل از چند نفر از افراد آشنا به این مسائل 
ادعا کرد که هشدارهای خصوصی چین به آمریکا به پاسخ 

نظامی احتمالی در صورت انجام این سفر اشاره می کند.
خانم  آمریکا،  و  چین  میان  ها  کشمکش  تشدید  میانه  در 
»وندی شرمن« معاون وزیرامور خارجه آمریکا و »کارولین 
آینده  ماه  است  قرار  نیز  استرالیا  در  آمریکا  سفیر  کندی« 
که  موضوعی  کنند؛  سفر  سلیمان  جزایر  به  میلادی 
کارشناسان آن را عامل تشدید تنش های خطرناک میان 

واشنگتن و پکن می دانند.

بن سلمان : 
جمعیت عربستان 

را به ۶۰ میلیون نفر می رسانیم
محمد بن سلمان ولیعهد عربستان سعودی از سرمایه گذاری 
جدید ۱٣۵ میلیارد دلاری در پروژه نئوم، جهت پیشرفت هر 

چه بیشتر این پروژه خبر داد.
عبدالعزیز،  بن  سلمان  بن  محمد  الیوم،  روسیا  گزارش  به 
سرمایه  صندوق  که  کرد  اعلام  سعودی  عربستان  ولیعهد 
گذاری این کشور، ۵۰۰ میلیارد ریال سعودی معادل ۱٣۵ 
خواهد  گذاری  سرمایه   NEOM پروژه  در  دلار  میلیارد 

کرد.
وی افزود: با این سرمایه گذاری جدید میزان کل سرمایه 
گذاری در پروژه نئوم به ۱.۲ تریلیون ریال سعودی، معادل 
در  سعودی  عربستان  ولیعهد  می رسد.  دلار  میلیارد   ٣۲۰
 Theجمع برخی از روزنامه نگاران پس از رونمایی از پروژه
Line گفت : فاز اول پروژه نئوم که در حال انجام است تا 

سال ۲۰٣۰ تکمیل خواهد شد.
وی افزود: جمعیت شهر نئوم در سال ۲۰٣۰ به یک میلیون و 
۵۰۰ هزار نفر و تا سال ۲۰۴۵ به ۹ میلیون نفر خواهد رسید.

محمد بن سلمان تاکید کرد که تا سال ۲۰٣۰ پروژه نئوم، 
به حمایت دولت وابسته است دارد اما پس از آن این پروژه 

هزینه های لازم برای خود را تأمین می کند.
ولیعهد عربستان سعودی تاکید کرد که در نظر دارد تا سال 
۲۰٣۰، جمعیت این کشور را به ۵۰ تا ۶۰ میلیون نفر برساند 
که از بین آنها نیمی سعودی و نیم دیگر از اتباع خارجی مقیم 

در این کشور باشند.

رئیس سابق خزانه حزب محافظه کار :
جانسون می خواهد

 نخست وزیر انگلیس بماند
یک مقام سابق انگلیس گفت، بوریس جانسون به او گفته 
است که می خواهد در انتخابات بعدی به عنوان رهبر حزب 

محافظه کار شرکت کند و باور دارد که پیروز خواهد شد.
لورد کروداس، رئیس سابق خزانه حزب محافظه کار انگلیس 
این  نخست وزیر  جانسون،  بوریس  تا  است  تلاش  در  که 
تلگراف گفت  روزنامه  به  دارد،  نگه  در جایگاهش  را  کشور 
که جانسون »قصد ندارد استعفا دهد«.او به گزارشگر تلگراف 
گفت: جانسون می خواهد در دور بعدی انتخابات سراسری، به 
عنوان رهبر حزب محافظه کار رقابت کند.با این حال، یک 
منبع محافظه کار گفت: بوریس جانسون از کارزاری که توسط 
کرادوس برای ابقای وی به راه افتاده حمایت نکرده و به روند 
انتخاب رهبر احترام می گذارد. او از هیچ کارزاری برای رهبر 
شدن خود حمایت نکرده و از رهبر بعدی حمایت خواهد کرد.

اما لرد کروداس مدعی شد که جانسون به او گفته است که 
از کارزار جمع آوری امضای او حمایت کرده و می خواهد که 
این کارزار پیروز شود. او گفت: هیچ ابهامی در سخنان بوریس 
نبود. به هیچ وجه نمی خواهد استعفا دهد. او می خواهد ادامه 

دهد و باور دارد که اگر اعضا از او حمایت کنند، می تواند.
وی افزود: جانسون به من گفت که خشم اعضای حزب را 
بتواند  که  کرد  آرزو  و  افتاده می فهمد  که  اتفاقاتی  دلیل  به 
به عنوان نخست وزیر انگلیس به فعالیت خود ادامه دهد. او 
گفت که نمی خواهد استعفا دهد. به گفته کروداس، جانسون 
همچنین در این دیدار از استعفای خود ابراز پشیمانی کرده 
و گفته است: اگر یک عصای جادویی داشتم، هرچیزی که 
مانع نخست وزیری ام می شود را محو می کردم! اگر همین فردا 
انتخابات برگزار شود و من رئیس حزب محافظه کار باشم، 

پیروز خواهم شد.

 رئیس سازمان انرژي اتمي ایران :

دليلي بر ادامه فعاليت دوربين هاي برجامي وجود ندارد

نماینده مردم بافت :

آموزش و پرورش هيچ وقت اولویت نخست کشور نبوده است

حجت الاسلام پناهیان :

مشكلات امروز کشور حاصل رانت خواري مسئولان سابق است

جامعهشماره 2692 - چهارشنبه 5 مرداد 1401
نماینده تبریز :

 گراني مردم را عصباني كرده است 
نمی  فکری  اتاق  دارم،  که  اطلاعاتی  اساس  بر 
بینم. یا اگر فکری هم می کنند بر اساس اصول 
کارشناسی است یا بر اساس منافع؟ که قضاوت 

در باره این دومی برای من دشوار است. 
اقتضای  به  معمولا  بازنشستگان  کنید،  دقت 
کمتر  و  شوند  می  کار  محافظه  شان  سن 
خیابان  کف  به  الان،  ولی   ، کنند  می  ریسک 
وضعیت  توان  می  نکته،  همین  از  اند،  آمده 

جامعه را درک کرد.
آقای  جهادی  دولت  سالگی  یک  آستانه  در 
رئیسی، عملکرد این دولت چگونه بوده است؟ آیا 
قادر بوده بدون گره زدن معیشت مردم به برجام، 
بردارد؟  قدمی  مردم  رفاه  و  اقتصادی  حوزه  در 
چه مقدار از وعده های انتخاباتی دولت سیزدهم 
تحقق یافته است؟ وعده های ساخت مسکن تا 
سوالاتی  ها  این  است؟  یافته  تحقق  اندازه  چه 
مردم  نماینده  پزشکیان  مسعود  دکتر  که  است 
تبریز در مجلس شورای اسلامی پاسخ می دهد. 
*یک سال از عمر دولت سیزدهم می گذرد، با 
توجه به تحولاتی که رخ داده، نقاط قوت و نقاط 
چه  گذشته  سال  یک  در  سیزدهم  دولت  ضعف 

بوده است؟
به  راجع  مردم  به  هایی  وعده  سیزدهم  دولت 
نظر  از  البته  است.  داده   ... مسکن  و  اشتغال 
 ۱ سال  ندارد ظرف یک  امکان  عملی  و  علمی 
نژاد  احمدی  آقای دکتر  میلیون مسکن ساخت، 
با آن همه پول و اعتباری که در اختیار داشت، 
جمعا ۲ میلیون و ۴۰۰ هزار ساختمان را ساخت. 
میلیون  یک  سال  هر  بخواهیم  اگر  نهایت  در 
مسکن بسازیم، نه پول و امکانات آن وجود ندارد 
هم  تاکنون  و  نیست  عملی  وعده  این  بنابراین 

عملی نشده است.
از طرفی بحث ها در میان کاندیداهای ریاست 
استمرار  گرانی  این  با  که  بود  این  جمهوری 
وضعیت موجود بسیار مشکل است، سفره مردم 

گره  برجام  به  را  مردم  سفره  چرا  دارد،  مشکل 
زده اید، بیایید سفره مردم را حل کنید. حالا می 
خرید  قدرت  کاهش  هم  و  تورم  گرانی،  بینیم 
مردم همزمان با هم پیش می رود. و این روند 

مردم را عصبانی کرده است.
با  تقابلی  های  سیاست  شما  سخنان  *در 
در  داده  مردم  رفاه  برای  دولت  که  شعارهایی 
تضاد است و در این یک سال وضعیت مردم در 
زمینه دارو، غذا و امثالهم بسیار وخیم شده است، 
فکر می کنید براساس گفته ها و شعارهای آقای 
مدیریتی  ضعف  به  بیشتر  موضوع  این  رئیسی، 
برمی گردد، یا عدم توجه کافی به سیاست های 

کلان در حوزه برجام؟
مرج  و  هرج  با  شده،  داده  شعارهای  *برخلاف 
در بخش های مختلف مواجه هستیم، فکر می 
کنید که اتاق فکری وجود دارد، اگر وجود دارد 
به خوبی کار می کند یا اساسا تصمیم گیری ها 
از جای دیگری است و مباحث به شکل دیگری 

پیش می رود؟
فکری  اتاق  دارم،  که  اطلاعاتی  اساس  بر  من 
نمی بینم. یا اگر فکری هم می کنند بر اساس 

که  منافع؟  اساس  بر  یا  است  کارشناسی  اصول 
قضاوت در باره این دومی برای من دشوار است. 
برای مثل در نماز همیشه از خداوند می خواهیم 

که ما را به صراط مستقیم هدایت بکند.
*پیامد این وضعیت چه خواهد بود؟ و آیا احتمال 
یک  رئیسی  دولت  شرایط  این  به  توجه  با  دارد 

دوره ای بشود؟
با توجه به روشی که شورای نگهبان اعمال می 
کند، اگر بخواهند می توانند دوباره ایشان را به 
ابتدا  از  انتخابات گذشته هم  در  برسانند.  قدرت 
است که  قرار  رئیسی  دکتر  آقای  که  بود  معلوم 
که  دارد  این  به  بستگی  شود.  جمهوری  رئیس 

بخواهند اجازه بدهند که انتخابات رقابتی باشد.
اگر ما می خواهیم عزت مردم با دسترسی آنان 
که  جوانانی  و  شود  فراهم  زندگی  مایحتاج  به 
بتوانند  کردند  رشد  و  آمدند  دنیا  به  انقلاب  در 
و  وحدت  باید  ابتدا  باشند  داشته  راحتی  زندگی 
انسجام داخلی خودمان را افزایش بدهیم. برای 
ادامه انسجام کار را به کاردان ها بسپاریم و نه 
ارتباط  نهایت  در  و  خودمان،  دسته  و  جناح  به 
منطق،  اساس  بر  کشور  از  خارج  با  را  خودمان 

مقام  آنچه  اساس  بر  منزلت  و  حکمت  و  عزت 
معظم رهبری فرمودند گسترش بدهیم.

*درواقع ، معتقدید اگر انتخابات ریاست جمهوری 
رقابتی باشد، ایشان دوره دوم رای نخواهند آورد؟

اگر انتخابات رقابتی بود، سال ۱۴۰۰ هم ایشان 
چنین  که  خوشحالم  من  البته  آورد.  نمی  رای 
موضوعی رخ داده است، تا قبل از این می گفتند 
ما برجام را پاره می کنیم، و اقتصاد را بدون گره 
زدن به برجام پیش خواهیم برد. البته تاکید می 
ما  برای  بکنند  را  کار  این  بتوانند  اگر  که  کنم 
هم آموزش خواهد بود و خوشحال می شویم که 
چنین موفقیتی به دست آمده است. چون علم، 
چنین  که  دهد  می  نشان  ما  شرایط  و  تجربه، 

موضوعی امکان پذیر نیست.
رنگین  را  مردم  سفره  بلدند  که  دوستانی  حالا 
کنند، از برجام هم خارج بشوند ببینیم چگونه می 
توانند روند را ادامه بدهند. بر اساس مطالعاتی که 
خود  کردن  محدود  با  کشوری  هیچ  دارم،  بنده 
آن  است. حال  نرسیده  توسعه  به  گرایی  انزوا  و 
 ، شده  بیشتر  ارتباطاتشان  کشورها  هرچقدر  که 
دست  به  بیشتری  رونق  و  توسعه  اند  توانسته 
گران  کنند،  اجرا  هم  بتوانند  اگر  البته  بیاورند. 
و  روندها  که  کسی  زیرا  شد،  خواهد  تمام 
تجربیات را دیده باشد، می تواند تصمیم درست 
ندارد  خبر  ای  تجربه  هیچ  از  که  آدمی  بگیرد. 
تصمیمات  تواند  نمی  گیرد  می  که  تصمیماتی 

محکم و قوی باشد.
در صورت تاکید بر این که حق نزد ما است و 
و  کند  بحرانی می  را  این وضعیت کشور  بس، 
کند. همه  دورتر می  یکدیگر  از  روز  به  روز  ما 
باید به ریسمان خدا چنگ بزنیم و ایجاد تفرقه 
نکنیم. تفرقه یعنی دوری از نعمت های خداوند 
است. هر روز نماز می خوانیم، ادعای مسلمانی 
عمل  داریم  آن  ضد  بر  دانیم  نمی  ولی  داریم، 

می کنیم.


